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Protokół nr 92/2008 
z posiedzenia Zarządu Powiatu Lęborskiego 

z dnia 20.05.2008 r. 
 
 

Obecni – wg listy obecności 
Posiedzeniu przewodniczył Starosta p. Ryszard Wenta 

 
 
Porządek posiedzenia:  

 
1)  Opinia Komisji Rodziny, Zdrowia i Opieki Społecznej w sprawie propozycji 

podziału środków finansowych na dofinansowanie sportu,  kultury, 
rekreacji i turystyki osób niepełnosprawnych ze środków PFRON w 2008 
roku – p.o. Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie                              
p. Bogusława Lis- Zielińska 

2) Sprawy wniesione przez naczelników wydziałów i kierowników referatów. 
3) Sprawy różne 
 
Ad1) 

 
Pełniąca obowiązki Kierownika Powiatowego Centrum Pomocy Rodzinie                              
p. Bogusława Lis- Zielińska poinformowała, iż Powiatowa Rada Społeczna do 

Spraw Osób Niepełnosprawnych oraz Komisja Rodziny, Zdrowia i Opieki 
Społecznej pozytywnie zaopiniowały propozycje podziału środków 

finansowych na dofinansowanie sportu,  kultury, rekreacji i turystyki osób 
niepełnosprawnych ze środków PFRON w 2008 roku.  

W związku z powyższym Zarząd przyjął podział środków finansowych 

na dofinansowanie w/w zadań w 2008 roku. 
/4 głosy za, 1 osoba nie brała udziału w głosowaniu/ 
 

Ad 2) 
 

Naczelnik Wydziału Ochrony Środowiska p. Bogusław Koszałka 
przedstawił: 
 

1) pismo Wójta Gminy Nowa Wieś Lęborska p. Ryszarda Wittke dot. zmiany 
umowy o dotację celową z Powiatowego Funduszu Ochrony Środowiska                         

i Gospodarki Wodnej na realizację zadania „ Wykonanie inwentaryzacji                   
i programu usuwania wyrobów azbestowych na terenie Gminy Nowa Wieś 
Lęborska”. Zmiany w umowie mają polegać na usunięciu zapisu § 3 pkt. 1 

oraz przesunięciu terminu realizacji zadania z 30 czerwca br. na 30 
września br. oraz przesunięcia terminu złożenia dokumentacji                               
z wykonania zadania i rozliczenia finansowego z dnia 14.07.2008 r. na 14 

października 2008 r. 
 Zarząd wyraził zgodę na zmianę umowy. 

/5 głosów za/ 
 
 

 
 



 2 

Naczelnik Wydziału Geodezji p. Bronisław Krzesiński przedstawił: 
 

1) projekt uchwały Zarządu Powiatu Lęborskiego w sprawie powołania 
Komisji Przetargowej do wyboru ofert na „Budowę sieci sanitarnych, 
wodociągowych i kanalizacyjnych z przyłączeniami oraz przepompownią 
ścieków w Lęborku na terenie Osiedla Harcerzy- etap I”                             
przy ul. Artylerzystów. 

Uchwałą powołano Komisję Przetargową w składzie: 
– Przewodniczący komisji-Bronisław Krzesiński, 
– Wiceprzewodniczący komisji- Jan Suchodolski, 

– Sekretarz komisji – Joanna Kardas, 
– Członek komisji- Małgorzata Gliszczyńska. 

Zarząd podjął uchwałę nadając jej numer 134/08, z uwagą, iż może 
ewentualnie jeszcze w trakcie zmienić skład komisji.  
/5 głosów za/ 

 
Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych p. Elżbieta Rabenda 

przedstawiła: 
 
1) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie trybu udzielenia              

i rozliczania dotacji z budżetu powiatu lęborskiego dla niepublicznych szkół 
oraz niepublicznych placówek. Tryb udzielania i rozliczania dotacji                    

z budżetu powiatu lęborskiego dla niepublicznych szkół oraz 
niepublicznych placówek. Stanowi załącznik numer 1 do niniejszego 
protokołu. Podjęcie niniejszej uchwały jest wynikiem wyjaśnień 

Ministerstwa Edukacji Narodowej w sprawie dotowania przedszkoli, szkół 
i placówek oświatowych prowadzonych przez osoby prawne niebędące 

jednostkami samorządu terytorialnego oraz przez osoby fizyczne,                     
w świetle, którego zawierane dotychczas umowy  o dotację, będące 
umowami cywilnoprawnymi, nie znajdują umocowania prawnego. 

Dotowanie szkół niepublicznych i placówek niepublicznych odbywa się 
na podstawie ustawy o systemie oświaty, a dotacje służą dofinansowaniu 

kosztów działalności bieżącej i są elementem prawa administracyjnego. 
Stosunek między organem dotującym, a dotowaną szkołą jest stosunkiem 
administracyjnoprawnym, a zajmowana przez organ pozycja podmiotu 

działającego z mocy władzy zwierzchniej w stosunku do podmiotu 
uprawnionego do dotacji, wyklucza istnienie między stronami stosunku 
cywilnoprawnego. Jednocześnie przepisy ustawy nie wprowadzają 

żadnych ograniczeń w zakresie sposobu wydatkowania tych środków na 
cele statutowe szkoły i placówki oświatowej.  

W świetle powyższych uwarunkowań, zachodzi konieczność podjęcia 
niniejszej uchwały, która zmieni zasady przyznawania i rozliczania dotacji 
szkół niepublicznych i placówek niepublicznych. 

Zarząd przyjął projekt uchwały i skierował w celu zaopiniowania przez 
merytoryczne Komisje Rady Powiatu. 

/5 głosów za/ 
 
2) wniosek Dyrektora Specjalnego Ośrodka Szkolno- Wychowawczego                    

p. Danuty Rybak oraz rodzica p. Beaty Orylskiej o przyznanie 
dodatkowych godzin nauczania indywidualnego oraz dodatkowych godzin 
na zajęcia logopedyczne dla Damiana Szynszeckiego. 
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Zarząd biorąc pod uwagę widoczny rozwój dziecka wyraził zgodę na 
przyznanie dwóch dodatkowych godzin nauczania indywidualnego. 

/5 głosów za/ 
 

3) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie zmiany uchwały nr 
XII/93/07 Rady Powiatu Lęborskiego z dnia 16 listopada 2007 r.                      
w sprawie przyjęcia Programu współpracy z organizacjami pozarządowymi 
i innymi uprawnionymi podmiotami na 2008 rok. Działalność organizacji 
pozarządowych znacząco wpływa na rozwój powiatu i jakość życia jego 

mieszkańców.  
Potrzeby środowiska lokalnego są coraz bardziej rozległe. Stosując ww. 

uchwałę w praktyce zauważa się, iż planowane zadania na dany rok                 

w pełni nie odzwierciedlają potrzeb środowiska. 
Aby zaspokoić potrzeby mieszkańców powiatu lęborskiego, należy podjąć 
uchwałę umożliwiającą młodzieży kształcenie w systemie pozaszkolnym.  

Rokrocznie w powiecie lęborskim wielu uczniów po ukończeniu 
gimnazjum, z różnych powodów nie podejmuje dalszej nauki i pozostaje 

bez zawodu.  
Oferent przystępując do konkursu na podstawie niniejszej uchwały, 

będzie mógł zaproponować takie kierunki kształcenia pozaszkolnego dla 

młodzieży, które odpowiedzą na zapotrzebowanie rynku pracy                                
i jednocześnie pomogą w spełnieniu obowiązku nauki.  

Niniejsza uchwała pozwoli wyjść z ofertą kształcenia pozaszkolnego 
tym podmiotom, które w swojej działalności statutowej mają zapisy 
dotyczące możliwości kształcenia zawodowego, skierowane do młodzieży. 

Zmiana w/w uchwały ma polegać na dodaniu pkt. 5 „ dofinansowanie 
kształcenia pozaszkolnego dla młodzieży”  w § 3 ust. 2 w wierszu 4                 

w kolumnie pod nazwą „ realizacja zadań” . 
Zarząd przyjął projekt uchwały i skierował w celu zaopiniowania przez 

merytoryczne Komisje Rady Powiatu. 

/4 głosy za, 1 osoba nieobecna podczas głosowania/ 
 

4) projekt uchwały Zarządu Powiatu Lęborskiego w sprawie przyjęcia 
stanowiska dotyczącego wezwania do usunięcia naruszeń prawa. 
Zarząd uznał, że nie nastąpiło naruszenie prawa w związku z podjęciem 

uchwały nr 122/08 w sprawie odwołania  pani Teresy Ossowskiej – Szarej 
ze stanowiska dyrektora Zespołu Szkół Ekonomiczno-Handlowych                   

w Lęborku. 
W związku z powyższym podjął uchwałę nadając jej numer 135/08. 
/5 głosów za/ 
 

5) projekt uchwały Rady Powiatu Lęborskiego w sprawie zamiaru likwidacji 
Szkolnego Schroniska Młodzieżowego przy Powiatowym Centrum 
Edukacyjnym– Zespół Szkół Ponadgimnazjalnych nr 2 w Lęborku. 

Zarząd przyjął projekt uchwały i skierował do zaopiniowania przez 

merytoryczne Komisje Rady Powiatu. 
/5 głosów za/ 
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Wicestarosta p. Wiktor Tyburski przedstawił: 
 

1) podjęcie decyzji dot. wariantu realizacji inwestycji pn. „Moje boisko– Orlik 
2012”. Powiat Lęborski złożył do Urzędu Marszałkowskiego                         
w Gdańsku wniosek aplikacyjny na budowę boiska Orlik 2012, przy 

Zespole Szkół Gospodarki Żywnościowej i Agrobiznesu  
w Lęborku.  W ramach projektu powstanie kompleks dwóch boisk– boisko 

piłkarskie oraz boisko wielofunkcyjne. Przewidywana jest budowa 
budynku sanitarno-szatniowego. Wymagana warunkami zabudowy 
powierzchnia działki wynosi ok. 3 000 m2. 

Lokalizacja kompleksu powinna zapewniać bezpieczny i łatwy dojazd do 
obiektu (dzieci i młodzież mogą bez opieki dorosłych dojechać lub dojść do 

obiektu usytuowanego na osiedlach, czy przy szkole). Projekt przewiduje 
zatrudnienie trenera środowiskowego, który  będzie prowadził zajęcia 
sportowo-rekreacyjne.  

Do wyboru są dwa warianty  budowy boiska: 
1) wariant I: 

– boisko piłkarskie o wymiarach 30 x 62,  

– boisko siatkowe i koszykowe o wymiarach 19,1 x 32,1 
– koszt inwestycji 1.297.630 PLN (z VAT), 

– dofinansowanie z Kontraktu Wojewódzkiego – 333.000 PLN, 
– dofinansowanie z Samorządu – 333.000 PLN, 
– środki własne – 631.630 PLN 

2) wariant II (alternatywny) : 
– boisko piłkarskie o wymiarach 30 x 62, 
– boisko do piłki ręcznej i tenisa o wymiarach 30 x 50, 

– koszt inwestycji 1.613.667 PLN (z VAT), 
–  dofinansowanie z Kontraktu Wojewódzkiego – 333.000 PLN, 

– dofinansowanie z Samorządu – 333.000 PLN, 
– środki własne – 947.667 PLN. 

Wicestarosta poinformował, iż szacunkowy koszt budowy boiska może 

być większy ze względu na trudności ze znalezieniem wykonawcy.  
 Zaproponowano, aby rozeznać możliwość rozłożenia finansowania 

budowy boisk na dwa lata tj. 2008-2009. 
Zarząd do sprawy powróci po uzyskaniu potrzebnych informacji do 

podjęcia decyzji i wyboru ostatecznego wariantu budowy boisk. 

 
2) informację dotyczącą planowanej realizacji inwestycji pn. „Przebudowa 

drogi powiatowej nr 1306G, długości 13,78 na trasie Steknica – granica 

Powiatu Lęborskiego”. Data ogłoszenia konkursu została przesunięta na 
13.06.2008 r. z uwagi, iż ustawa dotycząca ochrony środowiska jest 

niespójna z prawem unijnym. Decyzja środowiskowa dot. w/w inwestycji 
ważna jest do lipca br. w związku z tym kolejne przełożenie daty 
ogłoszenia konkursu będzie znacznym utrudnieniem dla jej zrealizowania. 

Na podstawie podziału alokacji na subregion słupski Powiat może 
otrzymać 5.662.950 zł tj. 62, 3 % wartości realizacji inwestycji. Wkład 

własny stanowi kwotę 3.427.425 zł, tj. 37,7 % z czego wkład własny 
Powiatu wynosi 3.127.425 zł, a wkład Gminy Wicko wynosi 300.000 zł. 

Zarząd wyraził zgodę, aby przebudowa drogi powiatowej nr 1306G 

przebiegała na trasie granica powiatu- odejście drogi do Szczenurzy. 
/5 głosów za/ 
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Wicestarosta p. Wiktor Tyburski poinformował, że w wyniku 
konsultacji ze związkami zawodowymi, dyrektorami szkół i słuchaczami 

Technikum Uzupełniającego  ZSP nr 1 i Technikum Uzupełniającego ZSE-
H pojawiła się propozycja umiejscowienia oddziałów TU- technik 
handlowiec (PCE- ZSP nr 2 i ZSE-H) TU- technik mechanik ( ZSP nr 1)               

i TU- kucharz w jednym oddziale Technikum Uzupełniającego w PCE- ZSP 
nr 2 przy ul. Pionierów 16, od dnia 1 września 2008 r., z tym, że 

kształcenie odbywałoby się w systemie wieczorowym. Warunkiem dalszej 
nauki jest złożenie podań o przyjęcie do klasy III Technikum 
Uzupełniającego w PCE- ZSP nr 2 w Lęborku.  

Zarząd przychylił się do propozycji i polecił poinformować słuchaczy 
ZSE-H i ZSP nr 1 o możliwościach i warunkach kontynuowania nauki. 

Słuchacze o swojej decyzji powinni poinformować Starostę Lęborskiego 
najpóźniej do dnia 9 czerwca 2008 r.  

W przypadku niewyrażenia zgody na kontynuowanie nauki w PCE- 

ZSP nr 2, Zarząd przystąpi do likwidacji Technikum Uzupełniającego we 
wszystkich trzech wymienionych szkołach. 

O przyjętym stanowisku Zarządu należy również poinformować 

Kuratora Oświaty w celu uzyskania opinii. 
 

Ad 3) 
 
Starosta p. Ryszard Wenta przedstawił: 

 
1) informację dot. złożenia skargi przez p. Teresę Ossowską- Szarą na 

uchwałę Zarządu Powiatu Lęborskiego z dnia 21.04.2008 r. nr 122/08 

oraz jej przekazanie do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego                       
w Gdańsku. 

Zarząd przyjął  informację oraz upoważnił Wicestarostę p. Wiktora 
Tyburskiego do zlecenia zewnętrznej kancelarii prawnej prowadzenia 
sprawy w WSA przeciwko p. Teresie Ossowskiej- Szarej.  

 
2) informację Prezesa Oddziału Związku Nauczycielstwa Polskiego p. Jerzego 

Repińskiego, iż w dniu 27.05.2008 r. odbędzie się jednodniowy strajk              
w szkołach- załącznik numer 2 do niniejszego protokołu. Do strajku 
zamierza przystąpić większość nauczycieli SOSW i PCE- ZSP nr 2. 

Placówki dla których organem prowadzącym jest Burmistrz Miasta 
Lęborka tj. Szkoła Podstawowa nr 3, Szkoła Podstawowa nr 8, 

Gimnazjum nr 2 oraz Zespół Szkół nr 3 również zamierzają przystąpić do 
strajku. 
Zarząd przyjął  informację. 

 
Ad 3) 
 

Członek Zarządu p. Tomasz Tutak poprosił o przygotowanie informacji 
na temat aktualnego stanu zatrudnienia w SPS ZOZ w Lęborku, szczególnie 

o sytuacji w poradni onkologicznej oraz wynikach negocjacji z lekarzami. 
Wicestarosta p. Wiktor Tyburski poinformował, iż dr Kwiatkowski nie 
przedłużył współpracy ze szpitalem z uwagi na brak możliwości czasowych 

wynikających z pracy w szpitalu słupskim. Dyrektor SPS ZOZ p. Andrzej 
Sapiński jest w trakcie szukania onkologa. 
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W imieniu Komisji Edukacji, Kultury Spotu i Turystki p. Tomasz Tutak 
zasugerował, iż w momencie przygotowywania umowy z Miejską Biblioteką 

Publiczną w Lęborku pełniącą funkcję biblioteki powiatowej rozważyć 
możliwość, aby zadania biblioteki powiatowej były wykonywany nie tylko 
przez Bibliotekę Miejską w Lęborku. Można zasugerować Dyrektorowi 

Biblioteki p. Biskupskiej, aby składając wniosek uwzględniła potrzeby 
gminnych bibliotek. 

Pan Tomasz Tutak zwrócił również uwagę na fakt, iż na stronie 
internetowej powiatu powinny znajdować się informacje o organizowanych 
imprezach przez stowarzyszenia, które uzyskały dofinansowanie z budżetu 

powiatu. 
Uznano, iż takie stowarzyszenia należy zobligować do przedstawienia takich 

informacji. 
 

Członek Zarządu p. Maciej Barański poinformował, iż odbył się 

nadzwyczajny zjazdu delegatów Powiatowego Szkolnego Związku Sportowego. 
Ze względu na brak chętnych pracy w Zarządzie Związku podjęto uchwałę             
o rozwiązaniu PSZS. Dodał również, iż część zadań PSZS mogłaby przejąć 

Powiatowa Rada Spotu. W tym celu należałoby zwiększyć jej skład                      
o 5 przedstawicieli. 

 
Starosta p. Ryszard Wenta poinformował o pracach nad likwidacją 

regulaminów premiowania iż w jednostkach oświatowych oraz w opiece 

społecznej. W tym celu odbędą się spotkania z dyrektorami placówek.                    
O wynikach konsultacji i przyjętych rozwiązaniach Zarząd zostanie 
poinformowany w późniejszym terminie. 

Odnosząc się do wniosków niektórych szkół ponadgimnazjalnych                  
o zmianę wartości jednego punktu poinformował, iż w wyniku dokonanej 

analizy wynagrodzeń dla grupy pracowników administracji i obsługi 
zatrudnionych w jednostkach organizacyjnych Powiatu Lęborskiego, nie 
zachodzi potrzeba zwiększenia wartości jednego punktu ani najniższego 

wynagrodzenia. 
Informację tę należy przekazać wszystkim jednostkom organizacyjnym 

Powiatu Lęborskiego.  
 
  

Na powyższym protokół zakończono. 
 
Protokołowała:  

Żaneta Płotka 


